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____________ 

 
RAILWAY APPLICATIONS –  

COMMUNICATION, SIGNALLING AND PROCESSING SYSTEMS –  
SAFETY RELATED ELECTRONIC SYSTEMS FOR SIGNALLING 

 
FOREWORD 

1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 
all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote international 
co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To this end and 
in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, Technical Reports, 
Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as "IEC Publication(s)"). Their 
preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with 
may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations liaising 
with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely with the International Organization for 
Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence between 
any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) IEC draws attention to the possibility that the implementation of this document may involve the use of (a) 
patent(s). IEC takes no position concerning the evidence, validity or applicability of any claimed patent rights in 
respect thereof. As of the date of publication of this document, IEC had not received notice of (a) patent(s), which 
may be required to implement this document. However, implementers are cautioned that this may not represent 
the latest information, which may be obtained from the patent database available at https://patents.iec.ch. IEC 
shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

IEC 62425 has been prepared by IEC technical committee 9: Electrical equipment and systems 
for railways. It is an International Standard. 

EN 50129:2018 has served as a basis for the development of this document. 

This second edition cancels and replaces the first edition published in 2007. This edition 
constitutes a technical revision. 

This edition includes the following significant technical changes with respect to the previous 
edition: 

a) a better alignment with the life cycle phases defined in IEC 62278-1 has been made; 
b) Clause 5 describes the requirements that apply to the development of safety-related 

electronic systems (until phase 9 of the life cycle); 

https://patents.iec.ch/
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c) Clause 8 focuses on the requirements for safety acceptance and approval of safety-related 
electronic systems and subsequent phases;  

d) requirements and guidance have been added in Clause 6 on the following topics:  
1) reuse of pre-existing systems, 
2) safety-related tools, 
3) impact of cybersecurity threats on functional safety, 
4) specific application safety cases; 

e) requirements for the structure and content of the safety case are now defined in a dedicated 
Clause 7; 

f) Annex A has been updated for the specification and allocation of safety integrity 
requirements;  

g) the content of former Annex D has been merged with Annex B, and the content has been 
changed from informative to normative;  

h) the status of Annex E has been changed from informative to normative;  
i) an Annex F has been added as an informative annex on User Programmable Integrated 

Circuits. 

A more detailed comparison of changes between IEC 62425:2007 and this document can be 
found in Annex G.  

The text of this International Standard is based on the following documents: 

Draft Report on voting 

9/3113/FDIS 9/3141/RVD 

 
Full information on the voting for its approval can be found in the report on voting indicated in 
the above table. 

The language used for the development of this International Standard is English. 

This document was drafted in accordance with ISO/IEC Directives, Part 2, and developed in 
accordance with ISO/IEC Directives, Part 1 and ISO/IEC Directives, IEC Supplement, available 
at www.iec.ch/members_experts/refdocs. The main document types developed by IEC are 
described in greater detail at www.iec.ch/publications. 

The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC website under webstore.iec.ch in the data related to the 
specific document. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, or 

• revised. 

 

IMPORTANT – The "colour inside" logo on the cover page of this document indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct understanding 
of its contents. Users should therefore print this document using a colour printer. 

  

https://www.iec.ch/members_experts/refdocs
https://www.iec.ch/publications
https://webstore.iec.ch/?ref=menu
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INTRODUCTION 

This International Standard defines requirements for the development and acceptance of safety-
related electronic systems in the railway signalling field.  

Safety-related electronic systems for signalling include hardware and software aspects. To 
develop complete safety-related systems, both aspects need to be taken into account 
throughout the whole life cycle of the system. The requirements for the overall safety-related 
electronic system and for its hardware aspects are defined in this document. Other requirements 
are defined in associated IEC and CENELEC standards. For safety-related systems which 
include software, additional conditions are defined in IEC 62279:2015. 

NOTE 1 IEC 62279:2015 is derived from the European Standard EN 50128:2011.  

Additional requirements for safety-related communication are defined in IEC 62280:2014. 

This document is the common base for safety acceptance and approval of electronic systems 
for railway signalling applications. The aim of railway authorities and railway industry is to 
develop railway systems based on common standards. The safety authorities having jurisdiction 
can apply this document to the relevant matters they choose. On this basis, cross-acceptance 
of safety approvals for sub-systems and equipment can be applied by the different national 
safety authorities. 

Cross-acceptance is applicable to generic approval, not to specific applications. 

This document is concerned with the evidence to be presented for the acceptance of safety-
related systems. However, it specifies not only those life cycle activities which need to be 
completed before the acceptance stage, but also the additional planned activities to be carried 
out afterwards. In this way, safety justification will cover the whole life cycle. 

This document is concerned with what evidence is to be presented. Except where considered 
appropriate, it does not specify who carries out the necessary work. The necessary work can 
be carried out by different people, in different circumstances or organisational structures, 
provided that independence of roles is respected. 

This document consists of Clauses 1 to 8, which form the main part, and Annexes A, B, C, D, 
E, F and G. The requirements defined in Clauses 5 to 8 and in Annexes A, B, C and E are 
normative, whilst Annexes D, F and G are informative. 

This document is in line with, and contain references to IEC 62278-1:—1 and IEC 62278-2:—1. 

NOTE 2 IEC 62278-1:— and IEC 62278-2:— are derived from the European Standards EN 50126-1:2017 and EN 
50126-2:2017 respectively.  

This document is based on the system life cycle described in IEC 62278 series and is in line 
with the IEC 61508 series. IEC 62278, IEC 62279 and IEC 62425 comprise the railway sector 
equivalent of the IEC 61508 series so far as railway communication, signalling and processing 
systems are concerned. Given that compliance with these documents has been demonstrated, 
there are no requirements in this document for further evaluation of compliance with the 
IEC 61508 series. 

  

___________ 
1  Under preparation. Stage at the time of publication: IEC/FDIS 62278-1:2025 and IEC/FDIS 62278-2:2025. 
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RAILWAY APPLICATIONS –  
COMMUNICATION, SIGNALLING AND PROCESSING SYSTEMS –  

SAFETY RELATED ELECTRONIC SYSTEMS FOR SIGNALLING 
 
 
 

1 Scope 

This document is applicable to safety-related electronic systems (including subsystems and 
equipment) for railway signalling applications. 

This document applies to generic systems (i.e. generic products or systems defining a class of 
applications), as well as to systems for specific applications. 

The scope of this document, and its relationship with other IEC and CENELEC standards, are 
shown in Figure 1. 

This document is applicable only to the functional safety of systems. It does not deal with other 
aspects of safety such as the occupational health and safety of personnel. While functional 
safety of systems clearly can have an impact on the safety of personnel, there are other aspects 
of system design which can also affect occupational health and safety and which are not 
covered by this document. Cybersecurity aspects of functional safety are addressed only to a 
limited extent. 

This document applies to all the phases of the life cycle of a safety-related electronic system, 
focusing in particular on phases 5 (architecture and apportionment of system requirements) to 
10 (system acceptance) as defined in IEC 62278-1:—. 

Requirements for systems which are not related to safety are outside the scope of this document. 

This document is not applicable to existing systems, subsystems or equipment which had 
already been accepted prior to the development of this document. However, so far as 
reasonably practicable, it is applicable to modifications and extensions to existing systems, 
subsystems and equipment. 

This document is primarily applicable to systems, subsystems or equipment which have been 
specifically designed and manufactured for railway signalling applications. It is also applicable, 
so far as reasonably practicable, to general-purpose or industrial equipment (e.g. power 
supplies, display screens or other commercial off the shelf items), which is procured for use as 
part of a safety-related electronic system.  

This document is aimed at railway duty holders, railway suppliers, and assessors as well as at 
safety authorities, although it does not define an approval process to be applied by the safety 
authorities. 
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Figure 1 – Scope of the main IEC and CENELEC railway application standards 

2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their content 
constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition cited applies. 
For undated references, the latest edition of the referenced document (including any 
amendments) applies. 

IEC 60664-1:2020, Insulation coordination for equipment within low-voltage supply systems – 
Part 1: Principles, requirements and tests 

IEC 62278-1:—2, Railway Applications – The Specification and Demonstration of Reliability, 
Availability, Maintainability and Safety (RAMS) – Part 1: Generic RAMS Process 

IEC 62278-2:—2, Railway Applications – The Specification and Demonstration of Reliability, 
Availability, Maintainability and Safety (RAMS) – Part 2: Systems Approach to Safety 

IEC 62279:2015, Railway applications – Communication, signalling and processing systems – 
Software for railway control and protection systems 

IEC 62280:2014, Railway applications – Communication, signalling and processing systems – 
Safety related communication in transmission systems 

IEC 62497-13:2010, Railway applications – Insulation coordination – Part 1: Basic requirements 
– Clearances and creepage distances for all electrical and electronic equipment 
IEC 62497-1:2010/AMD1:2013 

IEC 62498-1:2010, Railway applications – Environmental conditions for equipment – Part 1: 
Equipment on board rolling stock  

IEC 62498-3:2010, Railway applications – Environmental conditions for equipment – Part 3: 
Equipment for signalling and telecommunications  

___________ 
2  Under preparation. Stage at the time of publication: IEC/FDIS 62278-1:2025 and IEC/FDIS 62278-2:2025. 

3  There exists a consolidated edition 1.1:2013 that includes IEC 62497-1:2010 and its Amendment 1:2013. 
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SYSTÈMES ÉLECTRONIQUES DE SÉCURITÉ POUR LA SIGNALISATION 
 

AVANT-PROPOS 
1) La Commission Électrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation composée 

de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour objet de 
favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines de 
l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l'IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux 
travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure du 
possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC intéressés 
sont représentés dans chaque comité d'études.  

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications ; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l'IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses 
découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de toute autre Publication de l'IEC, 
ou au crédit qui lui est accordé.  

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L'IEC attire l'attention sur le fait que la mise en application du présent document peut entraîner l'utilisation d'un 
ou de plusieurs brevets. L'IEC ne prend pas position quant à la preuve, à la validité et à l'applicabilité de tout 
droit de brevet revendiqué à cet égard. À la date de publication du présent document, l'IEC n'avait pas reçu 
notification qu'un ou plusieurs brevets pouvaient être nécessaires à sa mise en application. Toutefois, il y a lieu 
d'avertir les responsables de la mise en application du présent document que des informations plus récentes 
sont susceptibles de figurer dans la base de données de brevets, disponible à l'adresse https://patents.iec.ch. 
L'IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de brevets. 

L'IEC 62425 a été établi par le comité d'études 9 de l'IEC : Matériels et systèmes électriques 
ferroviaires. Il s'agit d'une Norme internationale. 

L'EN 50129:2018 a servi de base à l'élaboration du présent document. 

Cette deuxième édition annule et remplace la première édition parue en 2007. Cette édition 
constitue une révision technique. 

https://patents.iec.ch/
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Cette édition inclut les modifications techniques majeures suivantes par rapport à l'édition 
précédente: 

a) le document a été aligné sur les phases du cycle de vie définies dans l'IEC 62278-1 ; 
b) l'Article 5 décrit les exigences relatives au développement de systèmes électroniques 

relatifs à la sécurité (jusqu'à la phase 9 du cycle de vie) ; 
c) l'Article 8 traite des exigences relatives à l'acceptation et à l'approbation de la sécurité des 

systèmes électroniques relatifs à la sécurité, ainsi que des phases suivantes du cycle de 
vie ; 

d) des exigences et des recommandations ont été ajoutées à l'Article 6 concernant les sujets 
suivants : 
1) réutilisation de systèmes préexistants ; 
2) outils relatifs à la sécurité ; 
3) impact des menaces de cybersécurité sur la sécurité fonctionnelle ; 
4) dossiers de sécurité pour applications spécifiques ; 

e) les exigences relatives à la structure et au contenu du dossier de sécurité sont désormais 
définies dans un Article 7 dédié ; 

f) l'Annexe A a été mise à jour en ce qui concerne la spécification et l'allocation des exigences 
d'intégrité de la sécurité ; 

g) le contenu de l'ancienne Annexe D a été fusionné avec celui de l'Annexe B, et l'annexe est 
passée du statut informatif à normatif ;  

h) l'Annexe E est passée du statut informatif à normatif ;  
i) une Annexe F informative a été ajoutée pour couvrir les circuits intégrés programmables 

par l'utilisateur. 

L'Annexe G compare en détail les modifications entre l'IEC 62425:2007 et le présent document. 

La présente version bilingue (2025-11) correspond à la version anglaise monolingue publiée en 
2025-10. 

La version française de cette norme n'a pas été soumise au vote. 

Ce document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2, il a été développé selon les 
Directives ISO/IEC, Partie 1 et les Directives ISO/IEC, Supplément IEC, disponibles sous 
www.iec.ch/members_experts/refdocs. Les principaux types de documents développés par 
l'IEC sont décrits plus en détails à l'adresse www.iec.ch/standardsdev/publications. 

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de stabilité 
indiquée sur le site web de l'IEC sous webstore.iec.ch dans les données relatives au document 
recherché. À cette date, le document sera  

• reconduit, 

• supprimé, ou 

• révisé. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de ce 
document indique qu'il contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à une 
bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, 
imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 

  

https://www.iec.ch/members_experts/refdocs
https://www.iec.ch/publications
https://webstore.iec.ch/?ref=menu
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INTRODUCTION 

La présente Norme internationale définit les exigences pour le développement et l'acceptation 
des systèmes électroniques relatifs à la sécurité dans le domaine de la signalisation ferroviaire.  

Les systèmes électroniques relatifs à la sécurité pour la signalisation incluent les aspects 
matériel et logiciel. Pour développer des systèmes relatifs à la sécurité complets, ces deux 
aspects doivent être pris en compte tout au long du cycle de vie du système. Les exigences 
concernant le système électronique global relatif à la sécurité et ses aspects matériels sont 
définies dans le présent document. Les autres exigences sont définies dans les normes de l'IEC 
et du CENELEC associées. Pour les systèmes relatifs à la sécurité comprenant des logiciels, 
des conditions supplémentaires sont définies dans l'IEC 62279:2015. 

NOTE 1 L'IEC 62279:2015 est basée sur la Norme européenne EN 50128:2011.  

Des exigences supplémentaires pour la communication relative à la sécurité sont définies dans 
l'IEC 62280:2014. 

Le présent document est le référentiel commun pour l'acceptation et l'approbation de la sécurité 
des systèmes électroniques utilisés dans les applications de signalisation ferroviaire. Le but 
des sociétés d'exploitation ferroviaire et de l'industrie ferroviaire est de développer des 
systèmes ferroviaires basés sur des normes communes. Les autorités de tutelle compétentes 
peuvent appliquer le présent document aux domaines pertinents qu'elles choisissent. Sur cette 
base, l'acceptation réciproque des approbations de la sécurité pour des sous-systèmes et 
équipements peut être appliquée par les différentes autorités de tutelle nationales. 

L'acceptation réciproque s'applique à l'approbation générique et non à des applications 
spécifiques. 

Le présent document concerne les preuves à fournir pour l'acceptation des systèmes relatifs à 
la sécurité. Toutefois, il spécifie non seulement les activités du cycle de vie qui doivent être 
terminées avant la phase d'acceptation, mais également les activités planifiées 
supplémentaires à réaliser après. De cette manière, la justification de la sécurité couvre 
l'ensemble du cycle de vie. 

Le présent document précise quelles sont les preuves qui doivent être établies. Sauf si cela est 
considéré comme opportun, il ne spécifie pas qui réalise le travail requis. Le travail requis peut 
être effectué par différentes personnes, dans différentes circonstances ou structures 
organisationnelles, sous réserve que l'indépendance des rôles soit respectée. 

Le présent document se compose des Articles 1 à 8, qui constituent le corps principal du 
document, ainsi que des Annexes A, B, C, D, E, F et G. Les exigences définies des Articles 5 
à 8 du présent document et dans les Annexes A, B, C et E sont normatives, tandis que les 
Annexes D, F et G sont informatives. 

Le présent document est aligné sur l'IEC 62278-1:— 1 et l'IEC 62278-2:—1, et contient des 
références à ces normes. 

NOTE 2 L'IEC 62278-1:— et l'IEC 62278-2:— sont basées sur les Normes européennes EN 50126-1:2017 et EN 
50126-2:2017 respectivement.  

___________ 
1  En cours d’élaboration. Stade au moment de la publication : IEC/FDIS 62278-1:2025 et IEC/FDIS 62278-2:2025. 
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Le présent document est basé sur le cycle de vie du système décrit dans la série IEC 62278 et 
est aligné sur la série IEC 61508. L'IEC 62278, l'IEC 62279 et l'IEC 62425 couvrent le secteur 
ferroviaire de manière équivalente à la série EN 61508 en ce qui concerne les systèmes 
ferroviaires de signalisation, de télécommunication et de traitement. Étant donné que la 
conformité à ces documents a été démontrée, le présent document ne contient aucune exigence 
prévoyant d'évaluer à nouveau la conformité à la série IEC 61508. 
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APPLICATIONS FERROVIAIRES –  
SYSTÈMES DE SIGNALISATION, DE TÉLÉCOMMUNICATION ET DE 

TRAITEMENT –  
SYSTÈMES ÉLECTRONIQUES DE SÉCURITÉ POUR LA SIGNALISATION 

 
 
 

1 Domaine d'application 

Le présent document s'applique aux systèmes électroniques relatifs à la sécurité (en incluant 
les sous-systèmes et les équipements) utilisés dans les applications de signalisation ferroviaire. 

Le présent document s'applique aux systèmes génériques (c'est-à-dire aux produits ou 
systèmes génériques qui définissent une classe d'applications), ainsi qu'aux systèmes destinés 
à des applications spécifiques. 

La Figure 1 représente le domaine d'application du présent document, ainsi que ses relations 
avec les autres normes de l'IEC et du CENELEC. 

Le présent document est applicable uniquement à la sécurité fonctionnelle des systèmes. Il ne 
traite pas d'autres aspects de la sécurité tels que la santé des travailleurs et la sécurité du 
personnel. Si la sécurité fonctionnelle des systèmes peut avoir un impact sur la sécurité du 
personnel, la santé et la sécurité des travailleurs peuvent également être affectées par d'autres 
aspects de la conception du système qui ne sont pas couverts par le présent document. Les 
aspects de cybersécurité de la sécurité fonctionnelle ne sont couverts que dans une certaine 
mesure. 

Le présent document s'applique à toutes les phases du cycle de vie d'un système électronique 
relatif à la sécurité, et en particulier aux phases 5 (architecture et allocation des exigences du 
système) à 10 (acceptation du système) définies dans l'IEC 62278-1:—. 

Les exigences applicables aux systèmes non relatifs à la sécurité ne relèvent pas du domaine 
d'application du présent document. 

Le présent document n'est pas applicable aux systèmes, sous-systèmes ou équipements 
existants (c'est-à-dire ceux qui ont déjà été acceptés avant le développement du présent 
document). Toutefois, autant que cela est raisonnablement possible, le présent document 
s'applique aux modifications et extensions des systèmes, sous-systèmes et équipements 
existants. 

Le présent document s'applique essentiellement aux systèmes, sous-systèmes ou équipements 
qui ont été spécialement conçus et fabriqués dans les applications de signalisation ferroviaire. 
Le présent document s'applique également, autant que cela est raisonnablement possible, aux 
équipements généraux ou industriels (par exemple, alimentations, écrans d'affichage ou autres 
articles disponibles dans le commerce) qui sont utilisés comme partie d'un système 
électronique relatif à la sécurité.  

Le présent document s'adresse aux responsables d'exploitation ferroviaire, aux fournisseurs de 
matériel ferroviaire et aux chargés d'évaluations ainsi qu'aux autorités de tutelle, même si ce 
document ne définit pas un processus d'approbation applicable par les autorités de tutelle. 
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Figure 1 — Domaine d'application des normes ferroviaires de l'IEC et du CENELEC 

2 Références normatives 

Les documents suivants sont cités dans le texte de sorte qu'ils constituent, pour tout ou partie 
de leur contenu, des exigences du présent document. Pour les références datées, seule 
l'édition citée s'applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de 
référence s'applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 60664-1:2020, Coordination de l'isolement des matériels dans les réseaux d'énergie 
électrique à basse tension — Partie 1 : Principes, exigences et essais 

IEC 62278-1:—2, Applications ferroviaires — Spécification et démonstration de la fiabilité, de 
la disponibilité, de la maintenabilité et de la sécurité (FDMS) — Partie 1 : Processus FMDS 
générique 

IEC 62278-2:—2, Applications ferroviaires — Spécification et démonstration de la fiabilité, de 
la disponibilité, de la maintenabilité et de la sécurité (FDMS) — Partie 2 : Approche 
systématique pour la sécurité 

IEC 62279:2015, Applications ferroviaires — Systèmes de signalisation, de télécommunication 
et de traitement — Logiciels pour systèmes de commande et de protection ferroviaire 

IEC 62280:2014, Applications ferroviaires — Systèmes de signalisation, de télécommunication 
et de traitement — Communication de sécurité dans les systèmes de transmission 

IEC 62497-1 3 :2010, Applications ferroviaires — Coordination de l'isolement — Partie 1 : 
Exigences fondamentales — Distances d'isolement dans l'air et lignes de fuite pour tout 
matériel électrique et électronique 
IEC 62497-1:2010/AMD1:2013 

___________ 
2  En cours d’élaboration. Stade au moment de la publication : IEC/FDIS 62278-1:2025 et IEC/FDIS 62278-2:2025. 

3  Il existe une édition 1.1:2013 consolidée, qui inclut l'IEC 62497-1:2010 ainsi que son Amendement 1:2013. 
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IEC 62498-1:2010, Applications ferroviaires — Conditions d'environnement pour le matériel — 
Partie 1 : Équipement embarqué du matériel roulant  

IEC 62498-3:2010, Applications ferroviaires — Conditions d'environnement pour le matériel — 
Partie 3 : Équipement pour la signalisation et les télécommunications  

3 Termes, définitions et abréviations 

3.1 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions suivants s'appliquent. 

L'ISO et l'IEC tiennent à jour des bases de données terminologiques destinées à être utilisées 
en normalisation, consultables aux adresses suivantes :  

• IEC Electropedia : disponible à l'adresse https://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform : disponible à l'adresse https://www.iso.org/obp 

3.1.1  
accident 
événement ou série d’événements inattendus conduisant à un dommage 

[SOURCE : IEC 60050-821:2017, 821-12-02, modifiée – « conduisant au décès, à des 
blessures, à la perte d'un système ou d'un service, ou à des dommages sur l'environnement » 
a été remplacé par « conduisant à un dommage »] 

3.1.2  
isolation principale 
isolation des parties actives dangereuses qui assure la protection principale 

Note 1 à l'article : Cette notion n'est pas applicable à l'isolation exclusivement utilisée à des fins fonctionnelles. 

[SOURCE : IEC 60050-826:2021, 826-12-14, modifiée – Les termes « des parties actives 
dangereuses » ont été ajoutés.] 

3.1.3  
intégrité de base 
attribut d'intégrité pour une fonction de sécurité avec un taux de défaillance fonctionnelle 
tolérable supérieur ou égal à (moins contraignant que) 10−5 h−1 ; ou pour une fonction non 
relative à la sécurité 

Note 1 à l'article : Dans le présent document, les exigences d'intégrité de base se rapportent uniquement aux 
fonctions relatives à la sécurité. Si des exigences d'intégrité de base ont été imposées à une fonction non relative à 
la sécurité sur la base du processus décrit dans l'IEC 62278-1:—, aucune exigence supplémentaire n'est définie 
dans le présent document. 

[SOURCE : IEC 62278-1:—, 3.7, modifiée – La Note 1 à l'article a été ajoutée.] 

3.1.4  
analyse des causes 
analyse des raisons à l'origine d'un danger particulier 

[SOURCE : IEC 60050-821:2017, 821-12-07] 

https://www.electropedia.org/
https://www.iso.org/obp



